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Abstract

The present work investigate the suitability of the  discharged waste water 

from the Khartoum Refinery company (KRC) facility of Elgili  located at 

about 73 km north of Khartoum .  

The objective of  the study is  to dispose of  the waste  water  discharge of 

Khartoum refinery using suitable tree crops.

Six different tree species are selected this tree is: Acacia tortilis, Eucalyptus  

camadulensis,  Azadirachta indica, Grewia tenax, Eugenia Jambolana  and 

Conocarpus erectus

Two experiments were conducted, the first  experiment was a pot nursery 

experiment  where  the  same  six  tree  species  were  irrigated  with  either 

refinery waste water and tap water. The treatment was replicated three times.

 The second was a field trial experiment, where six   different trees species 

both indigenous and exotics were used (ACRBD). A design was used with 

four replications.  

In addition a chemical and physical soil analysis was undertaken including 

water soluble cations and anions, pH, EEC, OC, total N content and particle 

size distribution   water analysis for BOD, pH, EC soluble cations and oil 

content  was  performed  Measurement  from  the  field  and  nursery  pot 

experiment included total pant height root collar diameter number of leaves 

and  number  of  branches.  Date  collected  was  subjected  to  analysis  of 

variance and the statistical method system.

Results  showed  highly  significant  differences  between  the  tree  species 

treated  with  discharged refinery  waste  water  in  the  field  trail.  The  most 

x



tolerant species to refinery waste water were Concarpus erectus and Acacia 

tortilis while the most sensitive was Grewa tennax 

Generally  the  remainder  of  the  species  shows  significant  differences 

between them. Result from the nursery pot experiment followed the same 

trend in variation between the six tree species in addition to a significant 

variation between the two irrigation treatments.

The  study  recommends  the  planting  of  Conocarpus  erectus and  Acacia 

tortillas this  for  their  tolerance  to  refinery  waste  water  and  their  better 

performance and study and adaptation to the planting site

xi



الدراسة  ملخص

دراسة  ال ملخص

مصفاة               شركة من المعالجة النفط مياه من التخلص ملءمة مدى تقييم فى تبحث الدراسة  هذه

بعد       على تقع التى .73الخرطوم الشجار         أنواع بعض لرى الخرطوم شمال تقريبا  كلم

نوعين            إستخدام تم حيث بالمشتل الحضانات تجربة الولى كانت تجربتين، اجريت  حيث

لها  ,              القراءات أخذ تم النباتات من أنواع ستة فى العادية والمياه المعالجة المياه المياه  من

         , العشوائية    المربعات نظام فيها إستخدم حقلية تجربة الثانية التجربة مناسبات ثلث  فى

حدء              على والمستجلبة المحلية المختلفه الشجار من أنواع ستة إستخدام تم حيث  الكاملة

تكرارات ,    . اربع مع سواء

المياه                 شوارد ذلك فى بما للتربة فيزيائي وأخر كيميائى تحليل إجراء تم ذلك الى  بالضافة

 ,     ,    ,    , حجم     النتروجين محتوي مجموع العضوى الكربون الحموضة درجة السالبة  الموجبة

         , أيونات  الكهربائي، التوصيل قوة كيميائيا، المطلوب الكسجين توزيع تحليل  الجسيمات

الزيت     . ومحتوي للذوبان الموجبة الشوارد

تم            .  الأفرع وعدد الأوراق، عدد القطر، الإرتفاع، شملت والحضانات الحقل من  القياسات

اصدار             الإحصائي التحليل علم نظام بواسطة جمعت التى المعلومات م  .1996تحليل

معها               التعامل تم التى الشجار انواع بين كبيره إحصائية فروقات انوفا نتائج  أظهرت

بينما              والسيال السعودى الدمس هى تحمل الأنواع أكثر وكانت المعالجة، المياه  بواسطة

. القضيم     هو هى تحمل الأقل

 . كما            مختلفة إحصائية دلله ذات فروقات الشجار من الأخرى الأنواع أظهرت عامة  بصورة

الشجار            انواع بين متفاوتة اختلفات المياه من نوعين إستخدام عند النتائج  أظهرت

الستة .

عند            جيد نمو معدل لإعطاءهما نسبة والسمر السعودى الدمس بزراعة الدراسة  أوصت

بالمنطقة       .  المحيطة للبيئة ولملءمتهم المعالجة المياه إستخدام
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